

# ISOC Libya Non-Competition Policy

## 4/2024

### Purpose:

This policy articulates ISOC Libya's commitment to fostering a collaborative and supportive environment for local organizations working towards digital advancement in Libya. It emphasizes our dedication to enabling, rather than competing with, these organizations.

### 1. Non-Competition Stance:

- Collaborative Approach: ISOC Libya firmly adopts a collaborative, not competitive, approach in all its interactions with local organizations.
- Support and Empowerment: Our focus is on supporting and empowering partner organizations, leveraging our resources and networks to strengthen their initiatives.

### 2. Respect for Autonomy and Expertise:

- Acknowledging Expertise: Recognize and respect the unique expertise and autonomy of each partner organization.
- Complementary Roles: Ensure that ISOC Libya's activities complement and enhance the efforts of local organizations, rather than duplicating or undermining their work.

### 3. Resource Sharing and Capacity Building:

- Resource Allocation: Efficiently allocate resources, including knowledge, networks, and tools, to assist partner organizations in their endeavors.

- Capacity Building: Focus on initiatives that build the long-term capacity of local organizations in the digital sphere.

#### 4. Strategic Partnerships:

- Synergistic Partnerships: Form strategic partnerships based on shared goals and values, aiming for a collective impact on digital progress in Libya.
- Transparent Collaboration: Ensure all partnerships are based on transparent agreements and mutual respect.

#### 5. Conflict Avoidance and Resolution:

- Avoidance of Conflicts: Proactively avoid actions that could lead to competition or conflict with partner organizations.
- Constructive Conflict Resolution: In the event of any conflict, engage in constructive dialogue and seek resolutions that uphold the interests of all parties involved.

#### 6. Monitoring and Evaluation:

- Regular Assessments: Regularly assess the effectiveness of collaborations and partnerships to ensure they align with the non-competition and enabling objectives.
- Feedback Mechanism: Implement a feedback mechanism for partners to share their experiences and suggestions for improvement.

#### 7. Policy Review and **Adaptation**:

- Continuous Improvement: Continuously review and improve this policy to adapt to changing circumstances and evolving digital landscapes in Libya.
- Stakeholder Engagement: Engage with stakeholders to refine approaches and strategies, ensuring they remain relevant and effective.

# Unofficial Arabic Translation

## سياسة عدم المنافسة في جمعية الإنترنت ISOC ليبيا 2024\3

غاية:

توضح هذه السياسة التزام جمعية الإنترنت ISOC ليبيا بتعزيز بيئة تعاونية وداعمة للمنظمات المحلية التي تعمل على تحقيق التقدم الرقمي في ليبيا. ويؤكد التزامنا بتمكين هذه المنظمات، بدلاً من التنافس معها.

### 1. موقف عدم المنافسة:

- النهج التعاوني: تتبنى جمعية الإنترنت ISOC ليبيا بحزم نهجاً تعاونياً وليس تنافسياً في جميع تفاعلاتها مع المنظمات المحلية.
- الدعم والتمكين: ينصب تركيزنا على دعم وتمكين المنظمات الشريكة، والاستفادة من مواردنا وشبكاتنا لتعزيز مبادراتهم.

### 2. احترام الاستقلالية والخبرة:

- الاعتراف بالخبرة: الاعتراف بالخبرة الفريدة والاستقلالية لكل منظمة شريكة واحترامها.
- الأدوار التكميلية: التأكد من أن أنشطة جمعية الإنترنت ISOC ليبيا تكمل وتعزز جهود المنظمات المحلية، بدلاً من تكرار عملها أو تقويضه.

### 3. تقاسم الموارد وبناء القدرات:

- تخصيص الموارد: تخصيص الموارد بكفاءة، بما في ذلك المعرفة والشبكات والأدوات، لمساعدة المنظمات الشريكة في مساعيها.
- بناء القدرات: التركيز على المبادرات التي تبني القدرات طويلة المدى للمنظمات المحلية في المجال الرقمي.

#### 4. الشراكات الإستراتيجية:

- الشراكات التآزرية: تكوين شراكات استراتيجية مبنية على الأهداف والقيم المشتركة، بهدف إحداث تأثير جماعي على التقدم الرقمي في ليبيا.
- التعاون الشفاف: التأكد من أن جميع الشراكات مبنية على اتفاقيات شفافة والاحترام المتبادل.

#### 5. تجنب الصراعات وحلها:

- تجنب النزاعات: تجنب بشكل استباقي الإجراءات التي قد تؤدي إلى المنافسة أو الصراع مع المنظمات الشريكة.
- الحل البناء للنزاعات: في حالة حدوث أي صراع، يجب الانخراط في حوار بناء والبحث عن حلول تدعم مصالح جميع الأطراف المعنية.

#### 6. الرصد والتقييم:

- التقييمات المنتظمة: قم بتقييم فعالية التعاون والشراكات بانتظام للتأكد من أنها تتماشى مع أهداف عدم المنافسة والتمكين.
- آلية التغذية الراجعة: تنفيذ آلية التغذية الراجعة للشركاء لتبادل تجاربهم واقتراحاتهم للتحسين.

#### 7. مراجعة السياسات وتكييفها:

- التحسين المستمر: المراجعة المستمرة وتحسين هذه السياسة للتكيف مع الظروف المتغيرة والمشهد الرقمي المتطور في ليبيا.
- إشراك أصحاب المصلحة: التواصل مع أصحاب المصلحة لتحسين الأساليب والاستراتيجيات، وضمان بقائها ذات صلة وفعالة.